
P R O T O K Ó Ł  Nr VII/2013 
z obrad XXXVI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawski e 

z/s w Mszanowie  
 
 

Sesja odbyła się w dniu 26 czerwca 2013 roku, w sali narad Gminnego Centrum Kultury w 
Mszanowie i trwała do godz. 12:50. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz. 10:30 otworzył XXXVI Sesję Rady 
Gminy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w Sesji 
uczestniczy 12 radnych, co wobec składu Rady wynoszącego 14 osób pozwala na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Nieobecni radni: Halina Sieńska i Przemysław Kotewicz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- radny powiatu nowomiejskiego Wacław Jabłoński 
- Skarbnik Gminy Ewa Śpiżewska 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Komendant Gminny Ochotniczych Straży Pożarnych Janusz Łupaczewski 
- dotychczasowy sołtys wsi Jamielnik Adam Szantyr  
- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 2 do protokołu 
 
Minutą ciszy uczczono pamięć zmarłego 18 czerwca 2013 roku radnego Romana Brzeskiego. 
 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXXV Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2013.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowomiejskiego z 

przeznaczeniem na realizację zadań w 2013r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Bratian.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie Lekarty. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Jamielnik.  
13. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
14.  Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przebieg obrad: 

Ad 1 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
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Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zaproponował zdjęcie z porządku obrad punktu 10 – podjęcie uchwały w 
sprawie planu aglomeracji Gminy Nowe Miasto Lubawskie dlatego, że uchwałę w sprawie 
aglomeracji podejmuje się na wniosek Sejmiku Województwa, który jeszcze nie wpłynął. 
Pozostałe punkty ulegają przesunięciu. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
Ad 3 
Sekretarzem obrad sesji wybrano radnego Józefa Szczepańskiego. 
 
Ad 4 
Przewodniczący poinformował, że nieobecna na Sesji radna Halina Sieńska, sekretarz 
poprzednich obrad napisała oświadczenie, że zapoznała się z protokołem z XXXV Sesji i wnosi 
o jego przyjęcie. Oświadczenie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XXXV Sesji Rady Gminy. 

Ad 5 
Wójt przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie od 30 maja do 26 czerwca 
2013r. 
- 2.06.2013 Wójt uczestniczył w VIII Powiatowych Zawodach Sportowo-Pożarniczych, 
- 4.06.2013: 

- podpisał umowę z wykonawcą na budowę wodociągu w Gwiździnach, 
- uczestniczył w posiedzeniu Komisji Oświaty, 
- spotkał się z Panią Joanną Artuszewską – zwyciężczynią konkursu na stanowisko skarbnika 

Gminy celu omówienia warunków dalszej współpracy, 
- 5.06.2013: 

- przyjął wizytę Dyrektora Wojewódzkiej Biblioteki Publicznej, której celem było omówienie 
kwestii związanych z połączeniem Gminnej Biblioteki Publicznej z Gminnym Centrum 
Kultury, 

- spotkał się z Panem Jakubem Wiercińskim, przedstawicielem spółki Polskie Parki Wiatrowe 
w sprawie planowanych inwestycji na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 

- wziął udział w zebraniu wiejskim w sprawie wyborów sołtysa sołectwa Jamielnik. Nowym 
sołtysem została Pani Anna Dymowska. 

- 6.06.2013 
- spotkał się z Panią Reczulską w sprawie omówienia miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego, 
- wziął udział w posiedzeniu Zarządu Gminnej Spółki Wodnej, 
- uczestniczył w obchodach Dni Rodziny w Tylicach, 
- spotkał się z członkami Zarządu OSP w Gwiździnach, 

- 7.06.2013 
- uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Związku Gmin, Miast i Powiatów Dorzecza Drwęcy oraz 

w konferencji związanej z obchodami Dni Drwęcy w Bratianie, 
- wziął udział w spotkaniu z dyrektorami szkół, podczas którego Wójt powierzył m.in. obowiązki 

dyrektora dotychczasowej Pani Dyrektor Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Jamielniku, 
 
W dniach od 10 do 21 czerwca Wójt przebywał na urlopie. 
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- 12.06.2013  
- Pani Dyrektor GOPS reprezentowała Wójta podczas uroczystego zakończenia XV 

Warmińsko-Mazurskich Dni Rodziny, 
- Pan Bielecki w Wójta uczestniczył w spotkaniu dotyczącym projektu pn. „Sieć 

Szerokopasmowego Internetu Polski Wschodniej”, 
- 21.06.2013 Wójt brał udział w uroczystościach pogrzebowych Romana Brzeskiego - 
wieloletniego Radnego i Przewodniczącego Rady Gminy, 
- 22.06.2013 uczestniczył w uroczystości Dnia Seniora w Chroślu. 
- 24.06.2013 

- spotkał się z członkami Zarządu LZS Nowy Dwór Bratiański – Chrośle w sprawie budowy 
boiska trawiastego w Chroślu, 

- uczestniczył we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy, 
- uczestniczył w spotkaniu z przodownikami nauki, 

- 25.06.2013 Wójt uczestniczył w debacie burmistrzów i wójtów nt. energetyki wiatrowej na 
terenie województwa warmińsko-mazurskiego. 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności Wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 
W okresie od 29.05. do 25.06. br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- nawieziono tłuczeń w ilości 195 ton w Gryźlinach, 170 ton na drogi gminne w Pustkach, 150 
ton na drogi gminne w Mszanowie, 325 ton tłucznia na drogi gminne w Tylicach, 330 ton na 
drogę gminną w Skarlinie, 280 ton na drogi gminne w Gwiździnach, 230 ton na drogę Nawra 
Ustronie. Ze środków funduszu sołeckiego nawieziono 745 ton tłucznia na drogi gminne w 
Pacółtowie, 375 ton na drogi w Chroślu, 60 ton na drogę Lekarty – Jamielnik, 195 ton na drogę 
Gryźliny – Lekarty. W sumie w tym roku nawieziono na drogi gminne 3 055 ton tłucznia.  
- udrożniono rowy przydrożne w Pacółtowie przy Domu Dziecka oraz wzdłuż drogi Nawra - 
Nowy Dwór Bratiański, 
- wykoszono pobocza przy następujących drogach: Bratian – Nowy Dwór Bratiański, Gryźliny – 
Jamielnik, Nowy Dwór Bratiański – Nawra, Bratian – Kaczek, Radomno – Gryźliny, Chrośle – 
Gryźliny, Skarlin w kierunku Podlaszewa, w Jamielniku, w Pustkach, w Tylicach w kierunku 
byłego PGR, w Łąkach Bratiańskich oraz plac zabaw w Nawrze, place zieleni w Mszanowie i 
Bratianie, okolice zbiornika wodnego w Gwiździnach. 

Mieszkańców „dolnego” Bratiana poinformowano na piśmie o zakończeniu budowy 
kanalizacji i tym samym zobowiązano ich do przyłączenia nieruchomości do istniejącej sieci 
kanalizacyjnej. Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Nowym Mieście Lubawskim wydał 
Gminie pozwolenie na użytkowanie sieci kanalizacji sanitarnej tłoczno-grawitacyjnej we wsi 
Bratian - Etap I (dolny Bratian). Według stanu na 25 czerwca br. dokonano 115 uzgodnień 
dotyczących kanalizacji w Bratianie, w tym zostało wykonanych 75 przyłączy. 

W związku z przeszkodą, która wystąpiła podczas budowy chodnika w Mszanowie w postaci 
słupa energetycznego, zwróciliśmy się z wnioskiem do zakładu energetycznego o jego 
przeniesienie. Zakład energetyczny przychylił się do naszej prośby i podjął decyzję o 
przeniesieniu słupa na własny koszt. Z uzyskanych informacji wynika, że w najbliższym czasie 
zostanie przeprowadzone postępowanie na wybór wykonawcy, a realizacja ma nastąpić do 
końca lipca. 

Do Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego  „Czyste Środowisko” przekazano 1753 
deklaracje o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

Związek Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego  „Czyste Środowisko” rozstrzygnął przetarg na 
odbiór  odpadów komunalnych. Najkorzystniejszą ofertę złożyło konsorcjum złożone z MPGK 
Sp. z o.o. Nowe Miasto Lubawskie, ZGK Kurzętnik, LSK Lubawa, PUK EKO Iława, WZUPiH 
SPOMER Iława oraz ZUOK Rudno. Oczekujemy na decyzję który z podmiotów wchodzących w 
skład konsorcjum będzie obsługiwał gminę wiejską Nowe Miasto Lubawskie.  
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Wójt poinformował, że Zakład Ubezpieczeń Społecznych przeprowadził kontrolę Urzędu 
Gminy w zakresie prawidłowości i rzetelności obliczania składek, ustalania uprawnień do 
świadczeń z ubezpieczeń społecznych, ich wypłacania i rozliczania, prawidłowość i terminowość 
opracowywania wniosków o świadczenia emerytalne i rentowe, wystawiania zaświadczeń lub 
zgłaszania danych dla celów ubezpieczeń społecznych.  Podczas kontroli inspektor kontroli ZUS 
stwierdził jedynie nieprawidłowości w zakresie dwóch osób zatrudnionych w Urzędzie. W 
stosunku do jednej wystąpił brak zgłoszenia do ubezpieczeń ze względu na nie poinformowanie 
pracodawcy o braku innego tytułu do ubezpieczeń społecznych. W drugim przypadku zostały 
niesłusznie naliczone składki od odprawy z tytułu rozwiązania stosunku pracy. 

Warmińsko-Mazurski Urząd Marszałkowski przeprowadził kontrolę projektu „Zastosowanie 
odnawialnych źródeł energii przy kompleksowej modernizacji systemu grzewczego Zespołu 
Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie”. W efekcie tej kontroli wskazano uchybienie w zakresie 
płatności faktur spowodowane koniecznością naliczenia kar umownych z tytułu niezrealizowania 
inwestycji w terminie. Uchybienie to zostało usunięte i nie rodziło negatywnych skutków 
finansowych dla Gminy.   

Wójt poinformował, że Gmina otrzymała następujące dofinansowania: 
-  6 tys. zł z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie 
na realizację zadania pn. „Zakup wyposażenia osobistego strażaka dla OSP z terenu gminy 
Nowe Miasto Lubawskie ”. 
- 10 tys. zł z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie  
na realizację zadania pn. „Modernizacja systemu grzewczego w świetlicy wiejskiej w Mszanowie 
z wykorzystaniem odnawialnych źródeł energii. 
 
W przetargu ustnym nieograniczonym sprzedano trzy działki pod budownictwo mieszkaniowe w 
Jamielniku i Pacółtowie.  
 
W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec maja br. było 771 zarejestrowanych 
osób bezrobotnych, czyli o 7 osób mniej niż według stanu na koniec kwietnia.  

 
Przeprowadzono postępowania w trybie ustawy o zamówieniach publicznych: 
- do 14 tys. euro na usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Nowe Miasto 
Lubawskie.  
- powyżej 14 tys. euro na świadczenie usług pocztowych w obrocie krajowym i zagranicznym na 
potrzeby Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Zarządzenia wydane w okresie od 29 maja 2013r.: 
- 29.05.2013r. w sprawie sprzedaży nakładów – domku letniskowego w Partęczynach, 
stanowiącego własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie oraz powołania komisji przetargowej, 
- 31.05.2013r. w sprawie powierzenia funkcji dyrektora Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w 
Jamielniku, 
- 3.06.2013r. w sprawie powołania Zespołu Projektowego – Jednostki Realizującej Projekt 
(JRP),  
- 5.06.2013r.: 

- w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2013r., 
- w sprawie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie (dz. 

nr 63/10 obręb Gwiździny), na nieruchomość stanowiącą własność Państwa Maćkowskich (dz. 
nr 63/8 obręb Gryźliny), 
- 6.06.2013r. w sprawie zmiany regulaminu udzielania zamówień publicznych w Urzędzie Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie, 
- 18.06.2013r. w sprawie ogłoszenia żałoby na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- 24.06.2013r.: 
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- w sprawie powołania komisji egzaminacyjnych dla nauczycieli ubiegających się o awans 
zawodowy na stopień nauczyciela mianowanego, 

- w sprawie zmiany zarządzenia w sprawie powołania składu Gminnego Zespołu ds. 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie przy Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w 
Mszanowie, 

- w sprawie wydatków związanych z działalnością Komisji Egzaminacyjnej dla nauczycieli 
ubiegających się o awans na stopień nauczyciela mianowanego, 

- w sprawie powołania Komisji konkursowej do opiniowania ofert na realizację zadań 
publicznych oraz wskazania osób dokonujących oceny formalnej ofert, 

-  w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
117/7 obręb Pacółtowo) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 

- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 
216/53 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 

- w sprawie powołania członka stałej komisji przetargowej. 
 

 Wójt podziękował ustępującemu sołtysowi Panu Adamowi Szantyrowi za współpracę, za 
sprawne prowadzenie sołectwa i pełnienie funkcji sołtysa przez 23 lata, wręczając pamiątkową 
statuetkę.  
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski.  
Radny Michał Szwechowicz, w imieniu mieszkańców zapytał czy zgodnie z prawem pobiera się 
opłatę za przyłączenie posesji do sieci kanalizacyjnej, miało być nieodpłatnie.  
Radny zapytał o zaawansowanie prac związanych z budową drogi do Kaczku.  
 
Radny Stefan Ławicki – w uzgodnieniu z częścią radnych i sołtysów zgłosił wniosek, aby sesje 
rozpoczynały się o godzinie 9-tej.  
 
Radny Andrzej Pieńczewski poinformował o incydencie, który wydarzył się podczas pikniku w 
Skarlinie. Dziecko 8 letnie, pozostające bez opieki poparzyło się o rurę wydechową motocykla. 
Ojciec wezwał policję. Dziecko widziane było jeszcze w porze wieczornej i na następny dzień w 
Skarlinie. Natomiast od poniedziałku przebywało 3 dni w szpitalu w Bydgoszczy, ponieważ tam 
zamieszkuje. W ostatnich dniach trzej organizatorzy pikniku otrzymali pisma od rodzica, że jako 
zadośćuczynienie mają zapłacić każdy po 500 zł. Zapytał, czy organizatorzy mogą liczyć na 
pomoc Urzędu i radcy prawnego w tej sprawie, czy pozostaną sami. 
 
Sołtys Anna Dymowska zapytała czy były lub są pieniądze na remont placu zabaw.  
Pani sołtys wnioskowała o naprawę rynny na budynku świetlicy od strony ulicy. Zgłosiła także 
nieszczelne drzwi do świetlicy i podczas opadów woda wlewa się do środka. 
 
Radna Barbara Grzywacz zapytała czy został złożony wniosek o płatność w związku z 
ukończeniem budowy I etapu kanalizacji sanitarnej w Bratianie.  
 
Sołtys Marek Miecznikowski, w imieniu mieszkańców zapytał w jaki sposób zmienić deklarację 
śmieciową w związku z przejściem na płatność 9 zł od osoby.  
Sołtys wnioskował także o zarezerwowanie pieniędzy na odtworzenie rowu w Chroślu od wsi w 
kierunku Gryźlin. Droga została naprawiona, ale jest niszczona przez wodę, bo tego rowu 
praktycznie nie ma.  
Wnioskował o zamontowanie lustra na drodze powiatowej w Chroślu przy wyjeździe spod 
świetlicy.   
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Sołtys Roman Sienkowski wnioskował o wyczyszczenie rowów na ul. Górnej i Polnej w 
Bratianie. Na ulicy Górnej należałoby wykosić chwasty.  
 
Sołtys Marian Hincman wnioskował o równanie drogi z Bratiana do Kaczku oraz o dokończenie 
koszenia poboczy.  
 
Sołtys Kazimierz Domżalski zgłosił, że w świetlicy w Nowym Dworze do tej pory nie ma 
przyłącza prądu mimo, że jest rok po remoncie. Wnioskował o założenie reduktora ciśnienia 
dlatego, że przecieka zawór przy bojlerze w świetlicy. Zapytał na czyj koszt naprawić kosiarkę 
zakupioną z funduszu sołeckiego. 
 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
W związku z tym, że zmiany budżetu były omawiane na posiedzeniu wspólnym Komisji, 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania do Pani Skarbnik.  
 
Pytań nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.   
W głosowaniu Rada Gminy, 10 głosami „za” i przy 2 g łosach wstrzymuj ących si ę podj ęła 
uchwał ę Nr XXXVI/219/2013 zmieniaj ącą uchwał ę Nr XXIX/172/2012 z dnia 28.12.2012r. w 
sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej  Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
lata 2013-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
 
Ad  8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2013.  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy, 10 głosami „za” i przy 2 g łosach wstrzymuj ących si ę podj ęła 
uchwał ę Nr XXXVI/220/2013 zmieniaj ącą uchwał ę Nr XXIX/173/2012 z dnia 28.12.2012r. w 
sprawie uchwalenia bud żetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2013 r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowomiejskiego z 
przeznaczeniem na realizację zadań w 2013r. 
Skarbnik wyjaśniła, że uchwalona w budżecie kwota 87.000 zł zostanie przeznaczona na 
wydatki majątkowe w wysokości 42.636 zł, to jest na budowę chodnika  oraz na zadania bieżące 
w kwocie 44.361 zł. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXXVI/221/2013 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Nowomiejsk iego z przeznaczeniem na 
realizacj ę zadań w 2013r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Bratian.  
W związku z omówieniem uchwał wymienionych w punktach 11, 12 i 13 Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXXVI/222/2013 w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przes trzennego Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Bratian. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 
Ad  11 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie Lekarty. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXXVI/223/2013 w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przes trzennego Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Lekarty. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Jamielnik.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXXVI/224/2013 w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przes trzennego Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Jamielnik. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad 13 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na poprzedniej Sesji.  
W uzupełnieniu odpowiedzi na zastrzeżenia zgłoszone przez sołtysa Gryźlin dotyczące 
opóźnienia montażu ławek w ramach projektu pn „ Zagospodarowanie terenu nad jeziorem 
Gryźliny”, Wójt wyjaśnił, że na etapie planowania inwestycji zostały poczynione ustalenia z 
Panem sołtysem, że część prac zostanie wykonana w czynie społecznym. Mieszkańcy sołectwa 
mieli wyrównać teren, nawieźć piasku oraz wykonać i zamontować ławki. Pozostałe prace 
zostały zlecone ZUK w Mszanowie. Ponieważ mieszkańcy zwlekali z wykonaniem swoich prac, 
a Prezes ZUK chcąc wywiązać się z terminu realizacji swojego zlecenia zgodził się wykonać 
pewne prace nieodpłatnie za mieszkańców. Przy czym umówiono się, że pracownicy ZUK 
zamontują także ławki pod warunkiem dostarczenia ich w trakcie realizacji zlecenia. Ponieważ 
ławek nie dostarczono, niedoszło do ich montażu.  

Pan Radny Roman Brzeski prosił o udzielenie informacji, czy Marathon Oil zamierza 
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prowadzić jeszcze prace w Nowym Dworze Bratiańskim. Jak Pan Wójt już informował na 
poprzedniej Sesji Marathon Oil zrezygnował z dalszych poszukiwań gazu łupkowego w Polsce. 
Jeżeli firmie nie uda się zbyć koncesji, to do końca 2014 roku mają zostać przeprowadzone 
prace rekultywacyjne.   

Pan Radny Przemysław Kotewicz pytał, czy istnieje możliwość wykorzystania kostki 
znajdującej się na działce gminnej w celu wykonania placu manewrowego dla autobusu. Wójt 
odpowiedział, że taka możliwość istnieje. Jednak do kosztu wykonania placu oprócz kostki i 
piasku na warstwę odsączającą, należałoby doliczyć koszty związane z wykonaniem 
dokumentacji oraz koszt podbudowy betonowej i krawężników. W tegorocznym budżecie nie 
przewidziano żadnych środków finansowych na realizację tej inwestycji.    

W związku z wnioskiem radnej Barbary Grzywacz, Gmina wystąpiła do Zarządu Dróg 
Powiatowych o oczyszczenie ulic w Jamielniku. 
Pani radna pytała również o tabliczki z nazwami ulic. Termin realizacji tego zadania w umowie 
został określony na 30 czerwca 2013 r. 

Pani radna Grzywacz nawiązując do wypowiedzi sołtysa Gryźlin zapytała o rolę Gminy w 
sprawie zmiany obwodów szkolnych. Wójt odpowiedział, że w Gminie nie prowadzono żadnych 
rozmów w tym zakresie. Z informacji uzyskanych od Pani Dyrektor Szkoły w Radomnie wynika, 
że inicjatorem wszystkich poczynań była Rada Rodziców. 
W związku z wnioskiem Pani Barbary Grzywacz dotyczącym powiadamiania sołtysów i radnych  
o pracach prowadzonych na terenie sołectw, Wójt odpowiedział, że zobowiązał pracowników 
Referatu Inwestycji i Rozwoju do obowiązkowego informowania w/w osób o terminie i zakresie 
realizowanych prac.  

Pani radnej Bożenie Hoppe na pytanie o termin rozpoczęcia prac na drodze Gwiździny – 
Krzemieniewo, Wójt odpowiedział, że prace rozpoczęto 10 czerwca 2013 r.  

Na pytanie sołtysa z Gwiździn, czy do działek, które ostatnio sprzedano w Gwiździnach 
będzie doprowadzony wodociąg Wójt odpowiedział, że inwestycja ta będzie rekomendowana 
Radzie do planu inwestycyjnego na rok 2014. W bieżącym roku zarezerwowano środki w 
budżecie na wykonanie dokumentacji technicznej.   

Wniosek Pani radnej Mirosławy Granicy o naprawę  drogi w miejscu byłego przejazdu 
kolejowego na trasie do Iławy przekazano do Powiatu Iławskiego. 
Pani radna pytała także, czy opiekun i twórca Młodzieżowej Rady Gminy będzie pobierał z tego 
tytułu wynagrodzenie. Nie przewiduje się wynagrodzenia w tym zakresie, opieka ma być 
świadczona nieodpłatnie. 

Pan radny Mika pytał kto jest odpowiedzialny za utrzymanie przystanku autobusowego i 
do kogo zgłosić potrzebę jego odmalowania. Utrzymanie przystanków należy do zarządcy drogi, 
chyba, że przystanek został przekazany w zarządzanie innej instytucji. W celu załatwienia 
problemu Wójt prosił o radnego o zgłoszenie potrzeby odmalowania konkretnego przystanku do 
kierownika Bieleckiego. Jeśli nie będzie to przystanek w zarządzie Gminy, sprawę przekażemy 
do odpowiedniej jednostki. 

Pan radny Mika zgłosił także problem nie wykoszonych poboczy na drodze powiatowej. 
Po interwencji Zarząd Dróg Powiatowych sukcesywnie wykasza pobocza.  
Pan radny zapytał, której drogi dotyczy odszkodowanie z Marathonu. Odszkodowanie dotyczy 
szkód powstałych na drodze gruntowej Chrośle-Gryźliny.  

Pani sołtys Melania Sarnowska – Dembek zgłosiła problem nieutwardzonego pobocza na 
łuku drogi w Pacółtowie, naprzeciw piekarni. Po telefonicznej interwencji w Rejonie Dróg 
Wojewódzkich w Iławie pobocze zostało utwardzone.   

Pan radny Zbigniew Wiśniewski prosił o podjęcie działań w kierunku urządzenia placu 
zabaw w Małej Nawrze. Do chwili obecnej zebrano stosowne oświadczenia właścicieli 
nieruchomości, poza jednym, w przypadku którego nie zostały załatwione sprawy spadkowe.  

W związku z wnioskiem radnego Kotewicza Gmina wystąpiła do Zarządu Dróg 
Powiatowych o zamontowanie bariery zabezpieczającej rów przy zjeździe do Nowego Dworu 
Bratiańskiego. 
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Radny Przemysław Kotewicz pytał także o ewentualne ustalenia z powiatem iławskim 
dotyczące objazdu drogą z Iławy do Nowego Miasta Lubawskiego przez Radomno, w związku z 
remontem drogi Iława – Sampława. Gmina zwróciła się do Powiatu Iławskiego z prośbą o 
udzielenie wyjaśnień dotyczących wyznaczenia objazdu na czas modernizacji drogi Iława – 
Sampława. 

Radny Zdzisław Domżalski pytał czy zostały podjęte działania oszczędnościowe 
dotyczące zużycia energii elektrycznej w świetlicach. Zwróciliśmy się o wstępną wycenę 
kosztów wykonania przeglądu instalacji elektrycznej świetlic pod kątem jej właściwego 
rozprowadzenia i olicznikowania. Koszt  przeglądu  jednej  świetlicy oszacowano na kwotę od 
1000 do 1200 zł. W chwili obecnej negocjowane są korzystniejsze warunki z innymi podmiotami.    
 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 
- Radny Szwechowicz pytał czy zgodnie z prawem Zakład Usług Komunalnych pobiera opłatę za 
wykonanie przyłącza kanalizacyjnego, jeżeli w projekcie z wykorzystaniem środków unijnych są 
planowane przyłącza. Wójt wyjaśnił, że w projekcie unijnym przyłącza zakończone są przed 
budynkiem studzienką lub rurą, ale nie do samej ściany budynku. 
Odpowiedź uzupełnił Prezes ZUK. Na posesjach kanalizacja zakończona jest w większości 
przypadków studzienkami, w mniejszej części wystającą rurą, w niedalekiej odległości od 
budynku. Mieszkańcy ponoszą koszty za przyłączenie się  z domowej instalacji do pierwszej 
studzienki lub rury. Przy okazji podłączeń na koszt ZUK wymieniane są główne wodomierze. 
Mieszkańcy płacą za przeróbki związane z podłączeniem dodatkowego wodomierza na ogród. 
Środki unijne nie przewidują pokrywania kosztów podłączenia w domach. Jeżeli nie ma 
większych dodatkowych prac są to koszty około 150-200 zł. Jeżeli tę usługę wykonują 
pracownicy ZUK nie nalicza się opłaty za odbiór przyłącza kanalizacyjnego. Natomiast jeżeli 
prace te wykonuje we własnym zakresie właściciel posesji tę opłatę nalicza się, ale 
rekompensuje ona tylko koszt dwukrotnego dojazdu na posesję.  
Podsumowując Wójt odpowiedział, że można we własnym zakresie wykonać przyłącze wtedy 
ponosi się opłatę w wysokości 90 zł netto. Można również zlecić firmie, jeżeli będzie to ZUK, 
wtedy nie płaci się opłaty za przyłącze. Mieszkańcy Bratiana skorzystali na tym, że przyłącze 
zostało wykonane praktycznie do budynku. 
- Na pytanie radnego Szwechowicza o zaawansowanie prac związanych z budową drogi 
Bratian-Kaczek Wójt odpowiedział, że we wrześniu będzie ogłoszony konkurs do programu 
przebudowy dróg lokalnych. Obecnie dokonuje się wykupu niewielkich powierzchni gruntów 
niezbędnych do realizacji inwestycji. Pracownik odpowiedzialny za pozyskanie środków 
przygotowuje się do pisania wniosku. 
- Wniosek radnego Ławickiego o wcześniejsze rozpoczynanie obrad Sesji rozstrzygną radni. 
- Radny Pieńczewski zgłosił sprawę poparzenia jednego z uczestników festynu z okazji Dni 
Rodziny w Skarlinie. Wójt poprosił Panią Sekretarz o udzielenie odpowiedzi.  
Sekretarz wyjaśniła, że gdyby zdarzenie miało miejsce w wyniku uchybień ze strony Gminy, 
wtedy można zgłosić do ubezpieczyciela, ale nie było to uchybienie Gminy dlatego, że w 
programie nie były przewidziane motory, poza tym dziecko było bez opieki, nie mieliśmy nic 
wspólnego z tymi przejażdżkami. Radca prawny stoi na stanowisku, że to nie od Gminy, a 
właściciela pojazdu powinno się żądać odszkodowania. Wezwanie do naprawienia tej szkody 
zostało przekazane radcy prawnemu Urzędu i w terminie do 15 lipca przygotuje odpowiedź.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski stwierdził, że niedobrze, że Gmina nie chce zgłosić do 
ubezpieczyciela, a pozostawić sprawę właścicielowi pojazdu. Często radni, czy sołtysi proszą 
mieszkańców o wsparcie i pomoc w organizacji imprezy dla jej uatrakcyjnienia i w tej sytuacji 
można mieć kłopoty za udzielenie bezinteresownej pomocy.  
 
Sekretarz odpowiedziała, że aktualnie nawet nie ma dowodu, że miało miejsce jakieś zdarzenie. 
Dziecko nie zgłosiło do organizatora, że coś się stało, po zdarzeniu podobno biegało po placu i 
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nic mu nie było. Została wezwana policja, ale informacji stamtąd nie udało się uzyskać. Dopiero 
w postępowaniu sądowym.   
 
Wójt zapewnił o pomocy radcy prawnego Urzędu. Gmina posiada ubezpieczenie o zdarzeń 
losowych na mieniu Gminy. W tym przypadku właściciel pojazdu bierze odpowiedzialność. 
Wokół zdarzenia jest wiele wątpliwości. 
 
Wójt odpowiedział sołtys Annie Dymowskiej w sprawie środków na remont placu zabaw, że w 
budżecie na bieżący rok nie ma zabezpieczonych pieniędzy na ten cel. Gmina przymierza się do 
kompleksowego remontu placów zabaw. W sprawie naprawy rynny i drzwi wejściowych Wójt 
odpowiedział, że pracownicy sprawdzą potrzebę napraw.  
 
Radnej Barbarze Grzywacz w sprawie zrefinansowania I etapu budowy kanalizacji Bratianie 
Sekretarz odpowiedziała, że w dniu 31 maja br. złożony został wniosek o płatność dotyczący I 
etapu realizacji. Obecnie przygotowywane są dokumenty do uzupełnienia wniosku zgodnie z 
pismem Urzędu Marszałkowskiego.  
 
Sołtysowi Markowi Miecznikowskiemu w sprawie zmiany deklaracji śmieciowej Wójt 
odpowiedział, że deklaracje przyjmuje w Urzędzie Pani Ławicka i do niej należy zgłaszać się.  
W sprawie wyczyszczenia rowu przy drodze z Chrośla do Gryźlin Wójt odpowiedział, że zadanie 
ma na uwadze i postara się o zrealizowanie. Wniosek w sprawie lustra na drodze powiatowej 
zostanie przekazany do powiatu. 
Sołtysowi Romanowi Sienkowskiemu w sprawie wyczyszczenia rowów na ul. Górnej i Polnej 
odpowiedział, że zadanie postara się wykonać. Obkoszenie przy ul. Górnej zostanie zlecone do 
realizacji.  
Sołtysowi Marianowi Hincman w sprawie wyrównania drogi do Kaczku odpowiedział, że będzie 
możliwe, natomiast dokończenie koszenia poboczy zleci do realizacji.  
 
W sprawie braku właściwego przyłącza prądu w świetlicy w Nowym Dworze, o czym zgłosił Pan 
sołtys, Pan Kierownik Bielecki odpowiedział, że Gmina wystąpiła o zmianę przyłącza, ale w 
związku z wyborem nowego dostarczyciela prądu jest to w trakcie realizacji.  
 
Sołtys Marek Miecznikowski poinformował, że od 4 lat czekają na zwiększenie mocy w świetlicy.   
 
Wójt odpowiedział, że sprawdzi czy wniosek był złożony.  
 
W sprawie braku reduktora przy bojlerze w świetlicy Wójt odpowiedział, że pracownik rozpozna 
problem. Natomiast środki na naprawę kosiarki należy zabezpieczyć w funduszu sołeckim na 
przyszły rok.  
 
W sprawie wniosku o wcześniejsze rozpoczynanie obrad Rady, Przewodniczący stwierdził, że 
radni często zgłaszali taką propozycję dlatego, że cały dzień absorbuje im sesja, a 
rozpoczynanie o godz. 9-tej pozwoli na pracę na II zmianie.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o rozpoczynanie obrad Rady o godzinie 9-tej. 
W głosowaniu 7 radnych głosowano za wnioskiem, czy większość.  
Spośród sołtysów obecnych 6 osób głosowało za przyjęciem wniosku.  
 
Przewodniczący stwierdził, że od najbliższej Sesji obrady będą rozpoczynały się o godzinie 9-
tej. 
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Wacławowi Jabłońskiemu. 
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Radny Powiatu Nowomiejskiego Pan Jabłoński w sprawie zamontowania lustra na drodze 
powiatowej w Chroślu odpowiedział, że wesprze wniosek Pana Wójta. Zwrócił uwagę, że po 
rozpoczęciu modernizacji drogi Sampława-Iława, ruch na drodze do Iławy przez Radomno 
zwiększył się kilkakrotnie. Postawienie tam lustra jest jak najbardziej racjonalne.  Poinformował, 
że po burzliwej dyskusji Rada Powiatu przyjęła uchwałę o wszczęciu procedury przygotowania 
dokumentacji na budowę drogi na odcinku Chrośle do granicy powiatu. Apelował o 
zabezpieczenie środków na ten cel w przyszłym roku. Radny złoży wniosek o wyegzekwowanie 
odszkodowania w związku ze zwiększoną eksploatacją tej drogi spowodowaną budową drogi 
Iława-Sampława. Poinformował, że Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował dofinansowanie 
budowy drogi Krzemieniewo-Gwiździny. 
  
Ad 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął obrady XXXVI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 

 

 

sekretarz obrad                                                                Przewodniczący Rady Gminy  

Józef Szczepański                                                                     Roman Biegajski  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


